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崇基通識高年級科目 

GECC 3130學問與遊歷 

香港保育政策面面觀 

2023/24上學期 
 

本課程旨在通過考察香港的古蹟和非物質文化遺產項目，令學生了解香港保育政策的方向、成

果及遇到的問題，從而使他們思考香港社會近年的保育政策爭議以及其癥結所在。考察過後同

學將親身策劃地區導賞團，由搜集資料、設計行程至帶領導賞，透過體驗學習了解地區歷史、

文化、保育議題等等。 

 
報讀資格 

同學於2023-24年度為： 

⚫ 第三修業年或以上 （修業期為四年或以上之學生） 

⚫ 第二修業年或以上 （修業期為三年之學生） 

⚫ 沒有年級限制 （修業期為兩年之學生） 

 
暫訂日期 

2023年 6月 12至 23日 

 
暫訂學習日程 

日期（2023） 內容 

4月 20日（四） 考察前與導師第一次會面 

6月 12至 23日 老師授課、嘉賓講座及實地考察 

 提交兩次學習日程及同學主導模擬導賞 

6月底至 8月中 第一、二及三次課程諮詢 

 提交研究題目、計劃書及專題報告初稿 

9月初 各組課堂報告及評論 

 須事先提交課堂報告大綱及資料 

9月底 繳交小組專題報告、個人反思短文及組員自評及互評表格 

 
 
語言  

廣東話  

 
名額 

28人 

 
申請方法  

同學報名時須提交短文一則，簡述修讀課程的原因和期望，以作遴選之用。  

 
報名連結 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13660804 
 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13660804
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考察費用及按金 

⚫ 每名參與同學須繳交考察費用港幣 $200，包括實地考察及部份交通費。  

⚫ 另亦須繳交按金港幣 $500，按時完成考察團要求兼表現滿意的同學，可獲退還全額按

金。  

⚫ 凡退出之同學，其已繳之費用及按金將被沒收。  

 
截止報名日期  

2023年2月13日（一） 

⚫ 面試通知：2月15日（三）  

⚫ 面試日期：2月28日（二）  

⚫ 遴選結果通知：3月10日（五）  

⚫ 獲選同學繳交費用限期：3月14日（二）  

⚫ 候補入選結果通知：3月15日至3月17日 （三至五） 

 
查詢 

崇基學院院務室 余先生 Mr. Kelvin Yu 

電話：3943 9698 | 電郵：kelvinyu@cuhk.edu.hk 

  

mailto:kelvinyu@cuhk.edu.hk
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Chung Chi GE Upper-year Course 
GECC 3130 Exploration and Discovery 

Hong Kong Heritage Conservation Policy 
2023/24 Term 1 

 
The course features a series of field trips to local monuments, heritage conservation projects, and 
the study of intangible cultural heritage. Students are expected to analyse the visions and challenges 
of heritage conservation policy in Hong Kong. Students will have an opportunity of planning and 
guiding a local tour, as well as conducting research on Hong Kong heritage. 
 
Eligibility 
Students in 2023/24: 

⚫ In 3rd year of attendance or above (students with normative study period of 4 years or above) 
⚫ In 2nd year of attendance or above (students with normative study period of 3 years) 
⚫ No constraints to study year (students with normative study period of 2 years) 
 
Tentative Dates 
12 – 23 June 2023  
 
Tentative Schedule  

Date (2023) Content 

20 April (Thu)  First pre-trip meeting with supervisor 

12 - 23 June  Lecture, Guest Talks and Field Trips 
 Submit Learning Log 1&2, and a guided tour prepared by participant 

End of June to  
mid-August 

1st, 2nd and 3rd Consultation 

Submit topic, research proposal and the 1st draft of group report 

Early September Class presentation and commentary  
 Submit the outline and presentation info beforehand 

End of September 
Submit group report, individual reflective essay, and intra-group 

evaluation form 

 
 
Language 
Cantonese   
 
Quota 
28 
 
Application Method  
Each applicant shall provide a letter of interest explaining the reasons and expectations of joining the 
course in the online application, on which selection will be based. 
 
Online Form 
https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13660804 
 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13660804
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Fee and Deposit  
Each participant shall pay a programme fee of HK$200 for taking part in the study trip, inclusive of 
field visits and transportation on certain dates.  
 A deposit of HK$500 is also required. It is refundable upon satisfactory completion of the study 

trip. 
 In an event of withdrawal, the fee and deposit made will all be forfeited. 

 
Deadline 
13 February 2023 (Mon) 
⚫ Release of the interview list: 15 February (Wed) 
⚫ Interview: 28 February (Tue) 
⚫ Release of selection results: 10 March (Fri)  
⚫ Payment deadline: 14 March (Tue) 
⚫ Release of selection results (2nd round): 15 – 17 March (Wed – Fri) 
 
Enquiry 
Mr. Kelvin Yu - General Education Office, Chung Chi College 
Tel: 3943 9698 ｜Email：kelvinyu@cuhk.edu.hk 

 


